
Sönd före Pingst  Joh 15:26-16:4  I årg 

 

Inledning: Det står inte i Bibeln, men ändå är det sant att den Helige Ande är densamme igår, 

idag och i evighet. Den Helige Ande kommer varje stund. Det kristna livet går bara att leva 

genom den Helige Ande.  

 

Hjälparen kommer 
 

1. … som jag skall sända er 

a) Lärjungarna var oroliga för att Jesus skulle lämna dem. De hade satt sitt hopp till 

honom och kunde inte förstå det som hände. Vilka är det som får ta emot hans 

Ande? Det är de som försonats med honom. De som vill vara hans lärjungar. 

b) Det är många människor som vill ha del av det andliga. De vill inte gärna vara Jesu 

lärjungar med mindre än att de får ”bevis”. Men det går inte att ”röva” Gud på 

hans Ande. Ingen kommer att kunna ta sig något. Det är hans lärjungar som får del 

av Anden. 

c) Alla kristna har del av Anden (i Kyrkans gemenskap) utan att förstå det. Därför 

ska vi lägga märke till att Anden är Hjälparen och Sanningens Ande. I nödens 

stund ökar möjlighet att få förnimma Guds hjälp. När vi drabbas av svårigheter, 

sjukdom eller är beroende ska vi få Hjälparen. Jesus sänder Anden. Anden utgår 

från Fadern. Så hör de samman. Hela Treenigheten skyndar till din hjälp och 

omsluter dig. 

 

2. … för att också ni skall vittna 

a) Anden själv vittnar tillsammans med vår ande att vi är Guds barn, heter det i 

episteln. Vi är Guds arvingar.  

b) Det kan hända mer än en gång att en människa tvivlar. Därför är det viktigt att 

Hjälparen är Saningens Ande. Anden hjälper oss att lita på Jesu ord, och 

apostlarnas vittnesbörd. Människor i allmänhet hänvisas till evangeliernas 

berättelser och våra vittnebörd. 

c) Våra liv, vår livsinriktning och livsstil är viktigare än vi vanligtvis tror. Vi är 

vittnen. Svårt? När den Helige Ande kommer … bistår. 

 

3. … för att ni inte skall komma på fall 

a) Martyrtider kommer ofta och regelbundet i Kyrkan. Jesus sänder Hjälparen, 

Sanningens Ande för att vi ska vara beredda på dem och för att vi ska överleva i 

förföljelsen. Sådana tider är extra svåra eftersom de som dräper de kristtrogna i 

regel har samhällets stöd. De menar sig göra en god gärning eftersom de kristna 

inte är förankrade i denna världen på samma sätt som de själva. De kristtrogna kan 

bara överleva i och genom den Helige Ande. 

b) Martyrernas blod är Kyrkans utsäde sa en av våra kyrkofäder. De kristna är som 

vetekorn som läggs i jorden. De vet att förföljelser kommer, men lika visst ska de 

veta att döden ska bära mycken frukt.  

c) Också vi ska vara beredda. Vi behöver använda den frimodighet Gud har gett oss. 

Vi behöver vara fri-modiga även eller just när tidsandan går oss emot. Inte dra oss 

undan från Herren när frestelsen kommer. Inte skämmas för honom eller förklara 

bort hans ord, utan ta emot Hjälparen som kommer.  

 

Avslutning: Den Helige Ande kommer varje stund. Det kristna livet går bara att leva genom 

den Helige Ande. Nu får vi öva oss på att ta emot honom som kommer. 


